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 الملخص:

لعل أهم دذز أدتً لعة دوسا كثٍشا فً الضادح المعاصشج ، ٌرعلق تظهىس 

الشواٌح الجذٌذج كىص فىً ممزوج تشزساخ ،ذضعى الى مىخ الأثش الأدتً قٍمره 

الفىٍح ، ومه تٍه أهم الشعشاخ الرً أعله عىها  شعاس الخشوج عه المألىف، فأقثل 

مه اَلٍاخ والرقىٍاخ الذذٌثح مه تٍىها قضٍح العذٌذ مه الشوائٍٍه ٌضرخذمىن العذٌذ 

الرجىٍش ، فأصثذد الشواٌح ذىهل مه مخرلف الأجىاس الأدٌثح ، وذعذ الشواٌح 

الجزائشٌح كغٍشها مه الشواٌاخ العالمٍح الرً اصرطاعد الإوفراح قصذ اصرعاب 

 مخرلف القضاٌا الذذاثٍح ومه أجل رلك جاء تذثىا مىصىما تالرذاخل الأجىاصً فً

 . سواٌح ذفىضد لعثذ الله دمادي اأومىرجا للذساصح

 

 

 

 

 

Abstract :  

Perhaps the most important literary event that played a major role 

in the contemporary arena is related to the emergence of the new novel as 

an artistic text mixed with fragments, seeking to give the literary effect its 

artistic value.  Among them is the issue of naturalization, and the novel 

became drawn from different literary races, and the Algerian novel, like 

other international novels, which was able to openness in accommodating 

various traditional issues, and for the sake of this, our research was 

marked by the overlapping of genders in Tfnest's novel by Abdullah 

Hammadi as a model for study. 

 

 


